

الخميس 01 كانون الأول/ديسمبر 2022

ملخص

ستُعقد ندوة عبر الإنترنت حول العمل البرلماني لضمان المشاركة المتساوية في مبادرات نزع السلاح، وسيشارك في تنظيمها الاتحاد البرلماني الدولي، وشبكة "برلمانيون من أجل عدم انتشار الأسلحة النووية ونزع السلاح"، وشبكة اندماج الشباب (Youth Fusion)، والمجلس العالمي للمستقبل.

ويوصي تقرير الأمين العام للأمم المتحدة "تأمين مستقبلنا المشترك"، بأنه من أجل تخليص المجتمعات بشكل مستدام من ثقل العنف المسلح، يجب أن تشمل عمليات نزع السلاح، والحد من الأسلحة جميع الجهات المعنية والأطراف المتأثرة. ويشمل ذلك تمكين النساء، وضمان أن يكون لديهن صوتاً متساوياً مع الرجال في عمليات قرارات السلام، والنزاع. ومع ذلك، فبينما تتأثر النساء تأثيراً غير متناسب بانتشار الأسلحة، والنزاعات المسلحة، فإن خبراتهن، ومعارفهن لا تزال غير معترف بها بما فيه الكفاية في عمليات السلام.

واستناداً إلى التوصيات المقدمة في [تأمين مستقبلنا المشترك](#)، بما في ذلك القسم المتعلق [بضمان مشاركة النساء في السلام، ونزع السلاح](#)، ستشجع هذه الندوة عبر الإنترنت البرلمانات على تحديد، ومعالجة الحواجز التي تحد من مشاركة النساء في المسائل المتصلة بالسلام، ونزع السلاح.

وستعقد الندوة عبر الإنترنت في جلسيتين لتتلاءم مع أوقات المشاركين من مختلف المناطق الزمنية. ستكون الجلسة (أ) باللغة الإنجليزية فحسب، أما لغات عمل الجلسة (ب) فستكون الإنجليزية، والإسبانية، والفرنسية.



التسجيل:

الجلسة أ: توقيت مناسب للمشاركين من آسيا/المحيط الهادئ: من الساعة 07:00 ولغاية الساعة 08:30
بتوقيت وسط أوروبا:

(مرفق رقم 1) https://us02web.zoom.us/webinar/register/WN_kDoVg2fyShmFxd1TVSTmQ

الجلسة ب: توقيت مناسب للمشاركين من أوروبا/إفريقيا/الأمريكتين: من الساعة 16:00 ولغاية الساعة
17:30 بتوقيت وسط أوروبا

(مرفق رقم 2) https://us02web.zoom.us/webinar/register/WN_G-vB4WwkQHi6JP1UmOf91w





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

World Future Council
SOLUTIONS FOR OUR COMMON FUTURE



القيادة النسائية، والمنظور الجندي، والنهج الجندي في عمل نزع السلاح

01 كانون الأول/ديسمبر 2022

مرفق رقم 1

رابط التسجيل في الجلسة أ

التسجيل في الندوة عبر الإنترنت



الموضوع

إدراج المنظورات والنهج الجندرية في العمل البرلماني.
الجلسة أ

الوصف

العمل البرلماني لضمان الشمولية، والاستدامة في مبادرات نزع السلاح للأجيال الحالية،
والقادمة.

الجلسة أ: توقيت مناسب للمشاركين من آسيا/المحيط الهادئ.

وتعتبر هذه الفعالية السادسة ضمن سلسلة الفعاليات البرلمانية الدولية في إطار متابعة إطلاق
منشور "تأمين مستقبلنا المشترك"، وهو دليل برلماني بشأن نزع السلاح من أجل الأمن والتنمية
المستدامة.

<https://disarmamenthandbook.org>

ونعتذر عن تغيير تاريخ هذه الفعالية من 24 تشرين الثاني/نوفمبر إلى 01 كانون
الأول/ديسمبر.

وسيشترك في تنظيم هذه الندوة عبر الإنترنت الاتحاد البرلماني الدولي، وشبكة "برلمانيون من
أجل عدم انتشار الأسلحة النووية ونزع السلاح"، والمجلس العالمي للمستقبل، وشبكة اندماج
الشباب (Youth Fusion).

الوقت

01 كانون الأول/ديسمبر 2022، الساعة 07:00 صباحاً بتوقيت أمستردام، وبرلين،
وروما، وستوكهولم، وفيينا

*معلومات مطلوبة

الشهرة*

الاسم*

تأكيد البريد الإلكتروني*

البريد الإلكتروني*



المنصب*

البلد/المنطقة*

البرلمان/المنظمة الذي تنتمون إليه/إليها*

الأسئلة والتعليقات

ستتم مشاركة المعلومات التي تقدموها عند التسجيل مع صاحب الحساب، والمضيف، ويمكن استخدامها ومشاركتها وفقاً لشروط وسياسة الخصوصية.

تسجيل





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.



القيادة النسائية، والمنظور الجندري، والنهج الجندرية في عمل نزع السلاح

01 كانون الأول/ديسمبر 2022

مرفق رقم 2

رابط التسجيل في الجلسة ب

التسجيل في الندوة عبر الإنترنت



الموضوع

إدراج المنظورات والنهج الجندرية في العمل البرلماني.
الجلسة ب

الوصف

العمل البرلماني لضمان الشمولية، والاستدامة في مبادرات نزع السلاح للأجيال الحالية،
والقادمة.

الجلسة ب: توقيت مناسب للمشاركين من الأمريكيتين، وأوروبا، وإفريقيا، والشرق الأوسط.

وتعتبر هذه الفعالية السادسة ضمن سلسلة الفعاليات البرلمانية الدولية في إطار متابعة إطلاق
منشور "تأمين مستقبلنا المشترك"، وهو دليل برلماني بشأن نزع السلاح من أجل الأمن والتنمية
المستدامة.

<https://disarmamenthandbook.org>

ونعتذر عن تغيير تاريخ هذه الفعالية من 24 تشرين الثاني/نوفمبر إلى 01 كانون
الأول/ديسمبر.

وسيشترك في تنظيم هذه الندوة عبر الإنترنت الاتحاد البرلماني الدولي، وشبكة "برلمانيون من
أجل عدم انتشار الأسلحة النووية ونزع السلاح"، والمجلس العالمي للمستقبل، وشبكة اندماج
الشباب (Youth Fusion).

الوقت

01 كانون الأول/ديسمبر 2022، الساعة 16:00 بتوقيت أمستردام، وبرلين، وروما،
وستوكهولم، وفيينا

*معلومات مطلوبة

الشهرة*

الاسم*

تأكيد البريد الإلكتروني*

البريد الإلكتروني*

المنصب*

البلد/المنطقة*

البرلمان/المنظمة الذي تنتمون إليه/إليها*

ما هي لغتكم المفضلة؟*

الإنجليزية

الفرنسية

الإسبانية

الأسئلة والتعليقات

ستتم مشاركة المعلومات التي تقدموها عند التسجيل مع صاحب الحساب، والمضيف، ويمكن استخدامها ومشاركتها وفقاً لشروط وسياسة الخصوصية.

تسجيل



Women Leadership, Gender Perspective and Gender Approaches in Disarmament Action

Thursday, 1 December 2022

Summary

The Inter-Parliamentary Union, Parliamentarians for Nuclear Non-proliferation and Disarmament (PNND), the Youth Fusion and the World Future Council (WFC) are co-organizing a webinar on parliamentary action to ensure equal participation in disarmament initiatives.

The UN Secretary-General's report *Securing our Common Future*, recommends that, in order to sustainably rid societies of the weight of armed violence, disarmament and arms control processes should include all relevant stakeholders and impacted parties. This includes empowering women and ensuring that they have an equal voice with men in peace and conflict resolution processes. Yet, while women are disproportionately affected by weapons proliferation and armed conflicts, their experience and knowledge are still not sufficiently recognized in peace processes.

Leaning on the recommendations made in [Assuring our Common Future](#), including the section on [Ensuring the participation of women in peace and disarmament](#), this webinar will encourage parliaments to identify and address the barriers that limit the participation of women in peace and disarmament-related matters

The webinar will take place in two sittings to suit participants in different time zones. While session A will be in English only, the working languages of session B will be English, Spanish, and French.

Registration:

Session A: Timed for Asia/Pacific: 7:00 – 8:30

CET: https://us02web.zoom.us/webinar/register/WN_kDoVg2fyShmFxd1TVSTmQ

Session B: Timed for Europe/Africa/the Americas: 16.00 – 17:30 CET

https://us02web.zoom.us/webinar/register/WN_G-vB4WwkQHi6JP1UmOf91w

Webinar Registration



Topic Incorporating Gender Perspectives and Approaches in Disarmament Action: Session A

Description Parliamentary action to ensure inclusivity and sustainability of disarmament initiatives for current and future generations.

Session A timed primarily for participants from Asia and the Pacific.

This is the sixth in a series of international parliamentary events in follow-up to the publication of Assuring our Common Future: a parliamentary handbook on disarmament for security and sustainable development <https://disarmamenthandbook.org>.

We apologise for having to change the date of this event from November 24 to December 1.

The webinar is co-organized by the Inter-Parliamentary Union, Parliamentarians for Nuclear Non-proliferation and Disarmament, World Future Council and Youth Fusion.

Time Dec 1, 2022 07:00 AM in [Amsterdam](#), [Berlin](#), [Rome](#), [Stockholm](#), [Vienna](#)

* Required information

First Name *

Last Name *

Email Address *

Confirm Email Address *

Country/Region *

Job Title *

Your parliament or organization *

Questions & Comments

Information you provide when registering will be shared with the [account owner](#) and host and can be used and shared by them in accordance with their Terms and Privacy Policy.

Register

Webinar Registration



Topic Incorporating Gender Perspectives and Approaches in Disarmament Action. Session B

Description Parliamentary action to ensure inclusivity and sustainability of disarmament initiatives for current and future generations.

Session B timed primarily for participants from the Americas, Europe, Africa and the Middle East.

The sixth in a series of international parliamentary events in follow-up to the publication of Assuring our Common Future: a parliamentary handbook on disarmament for security and sustainable development <https://disarmamenthandbook.org>.

We apologise for having to change the date of this event from November 24 to December 1.

Webinar co-organized by the Inter-Parliamentary Union, Parliamentarians for Nuclear Non-proliferation and Disarmament, World Future Council and Youth Fusion.

Time Dec 1, 2022 04:00 PM in [Amsterdam](#), [Berlin](#), [Rome](#), [Stockholm](#), [Vienna](#)

* Required information

First Name *

Last Name *

Email Address *

Confirm Email Address *

Country/Region *

Job Title *

Name of your parliament or organization *

Your preferred language? *

- English
- French
- Spanish

Questions & Comments

Information you provide when registering will be shared with the [account owner](#) and host and can be used and shared by them in accordance with their Terms and Privacy Policy.

Register